
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 29. januar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 757
Ministeren udtalte til en artikel i Weekendavisen den 6. november 2020 om import af
spildevand til RGS Nordic, at hun ville bede Miljøstyrelsen ”gå i dialog med de norske
miljømyndigheder om den norske behandlingskapacitet – om hvorfor de ikke selv kan
håndtere spildevandet”, ligesom hun understregede, at man kun ”undtagelsesvis” bør
kunne eksportere sit affald til Danmark. Vil ministeren på den baggrund redegøre for, om
hun er kommet videre i dialogen med de norske myndigheder, og om det allerede nu
indgår i hende og Miljøstyrelsens overvejelser at meddele afslag på en eventuelt fremtidig
ansøgning fra Equinors om at eksportere spildevand til RGS Nordic i lyset af, at Norge,
ifølge det norske Miljødirektorat, allerede har anlæg, der kan behandle spildevand, og at
man må lægge til grund, at Norge efter mere end 20 års eksport af mere end 1,6 mio.
tons spildevand har haft den nødvendige tid til at opbygge ekstra ledig kapacitet?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Zenia Stampe (RV).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Zenia.Stampe@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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